
Vragen Commissie Economie 

         

Vragen Commissie  Antwoorden  

Brief GS 15 september 2020 IPO-Herstelplan Regionale Economie Reg.nr 20036878  

Herstel van de economie in deze tijd van Covid-19 is een belangrijk onderwerp dat 
bijzonder de aandacht heeft ook in Zeeland. Naar aanleiding van de brief van GS dd 15 
september 2020 met als bijlage het herstelplan regionale economie opgesteld door het 
IPO volgende vragen 

 

1. Brief GS onder aandachtspunt 1, Groeivermogen: Aan wat voor bedragen wordt gedacht 
bij de inbreng van de provincie Zeeland op dit punt en hoe verhoud dat zich tot wat andere 
provincies doen? Gaat het daarbij om bestaande plannen plus de 2 miljoen die de 
provincie Zeeland beschikbaar heeft gesteld voor “ Coronahulp” ? 

Momenteel wordt in IPO verband gewerkt aan een Uitvoeringsplan, 
waaraan gezamenlijke invulling wordt gegeven door het Rijk, provincies, 
VNG en G40. Beoogd wordt  om beleid en instrumenten van Rijk en Regio 
beter op elkaar af te stemmen om versneld en met grotere projecten 
/investeringen toe te werken naar duurzaam verdienvermogen in de 
(regionale) economie(ën). Hiertoe wordt een inventarisatie gemaakt van 
projecten met een substantiële omvang waar bovenregionale 
samenwerking een duidelijke meerwaarde heeft. 

2. Dynamische agenda duurzaam herstel van de economie blz. 9 en 14, Mission statement. 
Hier wordt aan het eind van de betreffend alinea gesproken over het benutten van diverse 
Europese fondsen. Dan wordt gedacht aan zaken als Interreg en OP zuid en ook aan het 
750 miljard grote Coronafonds dat door de EU is opgezet. Is er in Zeeland voldoende 
kennis en capaciteit om  de kansen die deze fondsen nu bieden optimaal te benutten. 

Naast de reguliere Europese programma’s zijn er ook extra nieuwe 
programma’s waar Zeeland van kan profiteren. Het gaat hierbij om o.a. 
React EU, JFT en RRF. Deze middelen dienen in een kortere periode, tot 
eind 2023, weggezet te worden. Ook het Nationaal Groeifonds is recent 
opgestart en loopt nog 4 jaar. Deze extra programma’s bieden extra 
kansen voor Zeeland. De hoeveelheid programma’s zal naar verwachting 
druk zetten op de capaciteit en op het projectopbouwend vermogen (van 
idee, naar plan, naar aanvraag). De kennis over deze programma’s wordt 
op dit moment opgehaald. Vooral het projectopbouwend vermogen zal, 
gezien de hoeveelheid aan kansen, aandacht vragen. Er worden op dit 
moment stappen gezet om binnen, maar ook buiten het provinciehuis 
samen op te lijnen met het oog op goede benutting van deze extra 
fondsen. Daaruit zal nog moeten blijken of we binnen de huidige 
capaciteit deze kansen allemaal kunnen benutten. Het is punt van 
aandacht. 
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3. Voor Zeeland werken we met de RIS, de regionale innovatie strategie. In hoeverre 
behoeft deze RIS aanpassing in het licht van het herstel van de economie na Covid-19.  
 

De Regionale Innovatie Strategie zet de maatschappelijke opgaven 
centraal via vijf transities: energie, klimaat, grondstoffen, agro/voedsel 
en gezondheid. Innovaties dienen hieraan ondersteunend te zijn. Als 
verbindende en versnellende zaken worden hierbij  digitalisering, 
creatieve industrie ( ontwerpen op basis van circulaire processen) en 
human capital genoemd. Deze strategie vormt de leidraad voor het 
nieuwe OPZuid, maar sluit ook goed aan bij de doelen voor de inzet van 
de extra middelen naar aanleiding van de Covid-19-crisis: crisisherstel 
door versnelling op het gebied van vergroening, digitalisering, en meer 
veerkracht wordt nagestreefd. Deze RIS kan ook van toepassing zijn op de 
geraakte sectoren zoals Recreatie en Toerisme, Cultuur en Retail. Ook 
hun investeringen zullen zich dienen te richten op 
toekomstbestendigheid. De koers van de RIS blijft hetzelfde, de weg 
erheen passen we aan de omstandigheden aan. Dat loopt via het 
ontwerp van de diverse Europese programma’s en de uitvoering ervan. 

4. In de agenda wordt zeer de nadruk gelegd op duurzame innovaties. Dat is een goede 
zaak vinden wij. Is er ook voldoende ruimte voor het behoud van waardevolle 
economische activiteit die al bestaat? 
 

Binnen de nieuwe programma’s zal de focus liggen op de 
maatschappelijke opgaven en de transities. In die zin worden 
vernieuwingen gestimuleerd vanwege verandering in bestaande 
marktsituaties of door marktfalen. Dat is de basis om via subsidies 
bepaalde activiteiten te stimuleren die anders niet (snel) zouden 
plaatsvinden. Aandacht voor bestaande economische activiteit wordt 
vooral door nationale regelingen in het kader van Covid-19 bediend, 
aangevuld met de provinciale regelingen. 

5. Hoe past het denken in termen van brede welvaart, waarbij niet alleen naar de 
materiële aspecten van bedrijvigheid wordt gekeken maar naar een veel breder begrip van 
welbevinden, bij de nieuwe accenten in beleid. Blz 19. 

Op dit moment worden stappen gezet om binnen het OPZuid programma 
impactindicatoren te hanteren. Hierbij worden de Europese indicatoren 
verbonden met indicatoren gerelateerd aan de brede welvaartsmonitor 
en de SDG-goals. Er wordt gekeken of deze ook binnen het andere EU 
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programma’s kunnen worden toegepast. Wij kunnen ons voorstellen dat 
dit ook in het kader van dit Herstelplan ontwikkeld gaat worden. De 
nadere uitwerking van het plan laat nog niet zien hoe dit wordt 
geïmplementeerd. 
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